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Još 111 zaraženih i troje preminulih zbog koronavirusa 

Na vladinom sajtu kovid 19 objavljeno je da je, u poslednja 24 časa, registrovano još 111 obolelih od 

koronavirusa, a da je troje pacijenata preminulo zbog zaraze virusom kovid 19.  

Do sada je u Srbiji registrovan 1.171 slučaj oboljevanja od virusa kovid 19. U poslednja 24 časa, od srede 

do četvrtka u 15 časova, testirani su uzorci 637 osoba. 

Do sada je u nacionalnoj referentnoj laboratoriji Instituta „Torlak” testirano ukupno 5.008 osoba. (P. O.) 

Učinimo sve da redukujemo oboljevanje i umiranje 

Zamenica direktora Insituta „Batut” Darija Kisić Tepavčević za RTS je izjavila da se nalazimo pri kraju 

četvrte nedelje, a da se poslednjih dana može videti da su brojevi veći, ali da, ako to uporedimo sa 

drugim zemljama, taj broj i rast nije tako strmoglav. 

„Ali, na pitanje da li smo mogli da sprečivmo veći broj infekcija i smrtnih ishoda, odgovor je da jesmo”, 

naglasila je Kisić Tepavčević. Zato, poručila je, moramo da učinimo sve da redukujemo i u potpunosti 

sprečimo dalje obolevanje i umiranje. 

Na pitanje šta struka misli kada su u pitanju nove mere, Kisić Tepavčević je rekla da bi najidealnije bilo da 

niko od nas nigde ne ide i da čekamo da virus ne može više da nađe mesto da se razmnožava. 



 
 

„Ali, svakodnevni život treba da se obavlja, ali u limitiranim okolnostima, tako da će se sigurno pronaći 

odgovarajuće mere kako da još više smanjimo bilo kakve aktivnosti, ali ipak da omocgucmo normalno 

funkcionisanje tokom dnevnih aktivnosti”, rekla je Kisić Tepavčević, prenosi Tanjug. 

 

 

Vučić: Ako u narednih 14 dana ne priđemo nikome na dva metra, nema više zaraze 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je da se u naredna 72 sata može očekivati ubrzanje broja 

zaraženih, kao i povećanje broja smrtnih slučajeva od Kovida-19. To, kako navodi, nije predviđanje, nego 

nešto što je logično očekivati. Na respiratorima je, ističe, 81 osoba, što znači da je 81 čovek u teškom ili 

kritičnom stanju, a da se ostale osobe u bolnicama i privremenim bolnicama osećaju dobro i da su u 

stabilnom stanju. 

Aleksandar Vučić je na konferenciji za novinare posle zasedanja kriznih štabova rekao da ono što se 

primećuje kao pravilnost u prethodna tri dana, to je da veći procenat pozitivnih dolazi iz četiri sredine – 

Beograda, Ćuprije, Čačka i Valjeva. 

"Nekako Niš posle mnogo teških slučajeva i posebno posle cele priče o Luganu, nekako nam se čini, iako 

ne isključujemo mogućnost dodatne zaraze, stabilizuje se", kazao je Vučić. 

U Ćupriju je, navodi, poslata sva moguća oprema i lekari, kao i u Valjevo i da će se pomoći i Čačku.  

"Obavio sam razgovore sa predsednikom Ruske Federacije Vladimirom Putinom. Već sutra će prvi 

'iljušin' sa opremom i osam lekara, i ljudima koji dezinfikuju objekte, ulice, sa svojom opremom, 

medikamentima doći u 11 sati. Čini mi se isti paket kao za Italiju, što od nas zahteva punu zahvalnost 

Ruskoj Federaciji i ruskom predsedniku Putinu", kazao je Vučić. 



 
 

Imao je, navodi, odličan razgovor i sa francuskim predsednikom Emanuelom Makronom. 

"Predsednik Makron je rekao: Aleksandre, imate podršku Francuske i to tako kaži narodu Srbije, i ti lično 

i tvoja zemlja. Ja sam molio predsednika Makrona da zamoli 'Sanofi' da nam oni dostave 50 kilograma 

sirovine za hidroksihlorokin da bismo mi mogli sami da ga pravimo ovde u 'Galenici'. Trudimo se, kao što 

vidite, da što više stvari proizvodimo sami i Makron je rekao da će nam u narednih 48 sati odgovoriti", 

kazao je predsednik Vučić. 

Od 8. ili 9. aprila prvi put će Srbija biti u stanju da proizvodi maske za sopstvene potrebe. 

"Trudimo se da te materijale možemo sami da proizvodimo. Zato bi za nas bilo od presudnog značaja da 

u serijskoj proizvodnji proizvodimo hlorokin, i verujem da će predsednik Makron zaista, kao veliki 

prijatelj Srbije, pronaći načina da nam po tom pitanju pomogne", naglasio je Vučić. 

Nove mere za sprečavanje širenja zaraze 

Razgovaralo se, na sastanku štaba, o uvođenju novih mera i analizirala situacija. 

Omogućiti potpunu slobodu informisanja 

U slučaju novinarke Ane Lalić, koja je sinoć privedena u Novom Sadu pa puštena, Vučić je rekao da ne 

zna šta se dogodilo, osim što je zamolio Anu Brnabić da Vlada ukine uredbu, iako se ona nije slagala sa 

tim. 

"Rekla je da je to notorna laž, jer to odeljenje izgleda fantastično. Ljudi imaju u magacinu šta hoćete, ne 

možete da pobrojite šta imaju od robe. Što se tiče samog slučaja, stvarno ne znam. Mislim da nečiji rad i 

trud ne mogu da budu uništeni zlonamernim tumačenjem. Mislim da se svakome dozvoli da misli da 

iskaže stav i da izgovori sve što želi. Ja tražim od Vlade da omogući potpunu slobodu informisanja. Lakše 

je braniti se od lažnih vesti radom i trudom nego na bilo koji represivan način", kazao je predsednik. 

Deo mera će, kaže, da se pooštri, a deo olakšati, jer "mislimo da smo odličan posao uradili od 13. i 14. i 

15. februara, ali smo daleko od bilo kakvog uspeha", kazao je Vučić. 

"Mislimo da smo bili blizu bukvalno apsolutne katastrofe, jer sada možemo da vam damo procene koliko 

je ljudi od 400.000 koji su ušli u našu zemlju moglo da bude zaraženo. Na 1.000 ljudi smo radili testove, 

na one koji su ušli iz drugih zemalja. To je negde sedam do osam posto. Dakle računajte da je 24–32.000 

onih koji su bili zaraženi ušlo u zemlju. U nekim gradovima smo teško to zaustavili. Samo zbog jednog 

dolaska iz Milana u Kikindi imamo pet smrtnih slučajeva, u Ćupriji takođe, u Valjevu takođe, u Nišu četiri. 

Nisu ti ljudi krivi što su zaraženi, tako se dogodilo da u tim rejonima Evrope i sveta bude takva situacija", 

istakao je Vučić. 

Uvodi se zabrana kretanja u subotu od 13 sati do ponedeljka u pet ujutru. 

"Nama su vikendi pravili najveće probleme. Ovako ostavljamo vreme ljudima da mogu da kupe sve što 

im treba za vikend, a da subotu posle podne i celu nedelju ostanu u svojim kućama. 



 
 

To ne važi za penzionere, koji i dalje imaju mogućnost da odu u prodavnice nedeljom između četiri i 

sedam ujutru. Želimo da penzioneri ostanu kod kuće. Voleli bismo da ostanu kod kuće, jer je rizik po 

penzionere najveći", naglasio je predsednik. 

Prema njegovim rečima, male su šanse za starije ljude kada dođu do respiratora.  

"Ne može više od dvoje ljudi da se okuplja na jednom mestu. To večeras usvaja Vlada i odmah se štampa 

u Službenom glasniku", naveo je predsednik. 

Treća mera, ukazuje, važi od subote veče. 

"Od 23 do 01 čas u rasponu od 200 metara od kuće biće dozvoljena šetnja kućnih ljubimaca. 

Želimo da destimulišemo ljude, ali razumemo potrebe i kućnih ljubimaca i onih koji vode računa o 

njima", naglasio je predsednik. 

Takođe, danas je formiran implementacioni tim za ekonomske mere. 

"Ispravili smo određene nepravde prema epidemiolozima. Kroz Zavod za javno zdravlje država će im i 

trećinu plate isplaćivati, a neće je više tražiti na tržištu", izjavio je Vučić. 

Naše bolnice su dobro opremljene 

"Zahvalan sam vojsci i policajcima. I VMC na Karaburmi je preuredila, pripremila, razvela gasove, prve 

respiratore smo posle podne uneli u VMC Karaburma. Repsiratore i dalje nabavljamo, jer ne želimo da 

nam se dogodi situacija koja postoji u Njujorku i Španiji", naveo je Vučić. 

Pod našim ključem, kako je napomenuo, na teritoriji Kine Srbija ima više stotina respiratora. 

"Samo čekamo dozvole za uzletanje i sletanje naših aviona. Od presudnog je značaja da budemo 

disciplinovaniji. Imamo ogromne količine i stabilnih respiratora i 135 mobilnih repiratora, milione maski i 

rukavica", izjavio je Vučić. 

Dodaje da nema problema ni sa jednom namirnicom. 

"Danas smo dozvolili izvoz kvasca u Republiku Srpsku otkad ga proizvodimo u Senti. Dozvolili smo izvoz i 

hipohlorida jer ga imamo dovoljno za naše potrebe", kazao je Vučić. 

Analize ljudi, kaže, urađene su u "Batutu", KBC "Dragiša Mišović", Zemunskoj bolnici, Valjevu, VMA, 

Bežanijskoj kosi, Urgentnom centru, Gradskom zavodu za javno zdravlje, Narodnom frontu. 

"U 'Batutu' je nula pozitivno od 41 testiranog, u KBC 'Dragiša Mišović' je sedam pozitivnih, u Zemunskoj 

bolnici od 15 pet je pozitivno, na VMA svih devet su negativni, U Valjevu je jedan pozitivan, na 

Bežanijskoj kosi nula, u Urgentnom centru nula i u Gradskom zavodu za javno zdravlje u Beogradu nula. 

Najveći problem je Narodni front, gde je od 23 testirana pozitivno 12 osoba", kazao je Vučić. 



 
 

Na pitanje o stanju opreme u bolnici u Ćupriji, predsednik Vučić je rekao da u toj bolnici danas ima 

mnogo toga. 

"Da li ima bolnica u kojima neko nije podelio opremu, a mi imamo ogromne rezerve opreme? Ako neko 

nema opreme, javite se Vladi, imamo svega. Ali znam da u Ćupriji danas imate opreme koliko i kakve 

hoćete", naveo je Vučić.   

U Nišu je, dodaje, u početku bilo mnogo problema, sad je bolje i sa testiranjem. 

"Nadam se da će i druge stvari ići bolje. Uskoro ću doći da posetim Niš, da se obratim Nišlijama", rekao 

je Vučić.  

Na vreme se krenulo sa teškim merama  

Danas je u Italiji oko 14.000 ukupno mrtvih, Španiji 10.000, Nemačkoj 1.000, Amerika preko 5.000, 

brojevi se dramatično povećavaju. Divim se Austriji i Sloveniji, koje fantastično rade. Austrija se drži na 

158 mrtvih. 

"Svaka im čast kako su to uspeli da urade do sada. Mislim da smo na vreme krenuli sa teškim merama i 

da nas je to sačuvalo, jer se možda samo još jedna zemlja suočila sa tolikim prilivom ljudi koji su bili 

zaraženi u ovom delu Evrope. Ponosan sam na lekare, vojsku i policiju što smo taj prvi udar uspeli da 

izdržimo", naglasio je predsednik. 

Za nas, ukazuje, najteži udar sledi u narednih 15 dana i tih 15 dana će biti, pretpostavljamo, i vrhunac 

krize, zato je važno da se sada čuvamo. 

"Imaćemo i veću smrtnost i više zaraženih narednih dana. To sve dolazi od 15-16, kada smo imali veliki 

priliv i broj zaraženih. Naše kapacitete za testiranje smo uvećali, izgradićemo još jednu laboratoriju. 

Mislim da ćemo, kada se sve ovo završi, sa našim ljudima analizirati antitela, i da svaki čovek može da 

vidi da li je prošao kroz koronu i da li u sebi ima ta antitela", naveo je Vučić.  

Zahvalio se građanima Srbije na disciplini i odgovornosti, jer ne može, navodi, da govori o 

neodgovornosti ako je takvih pet do deset posto. 

"Onih 95 posto divnih ljudi znaju da se ovde borimo za živote, a ne za vlast za šta nas optužuju po ceo 

bogovetni dan. I to što tražimo od ljudi to ne radimo zato što smo sadisti, već zato što je to ono što 

spasava živote. Mi smo relativno siromašna zemlja koja se podigla u poslednje tri ili četiri godine. 

Pogledajte kako izgledaju naše ulice, prodavnice, bolnice, kao svemirski brod u odnosu na neke od 

najrazvijenijih zemalja", izjavio je Vučić. 

Zahvalio je i onima koji se, kako je rekao, nisu skrivali. 

"Divim se ljudima koji rade i rizikuju svoj život. Beskrajno sam zahvalan našim lekarima što se tako bore, 

ovim klincima specijalizantima koji ne beže od rizika. I tek ćemo da ih primamo još više i još više 

stipendija da delimo jer se pokazalo da su oni, uz znanje iskusnijih ljudi, udarna pesnica našeg društva", 

kazao je predsednik.  



 
 

Istakao je da su lekari tu da štite i brane svoju zemlju. 

"Ja ću vanredno deliti ordenje na Vidovdan ove godine, i posebno ću se zahvaliti onima koji su bili 

najuspešniji u odbrani naše zemlje", istakao je predsednik.Poslednja mera 24-časovni karantin  

Vučić je istakao da neće časiti ni časa ukoliko stručnjaci budu rekli da moramo da uvedemo 24-časovni 

karantin. 

"Uvek sam birao najteže odluke, a ne najlakše. Kad je teško vreme, onda se zna ko odluke donosi. 

Ukoliko mi ovo dvoje ljudi ovde i još petoro i šestoro stručnih ljudi kažu da je to jedina moguća mera... i 

da, tada se neće ići u prodavnicu", naveo je Vučić.Objašnjava da će se to dogoditi ako situacija bude 

jeziva, to je poslednja mera. 

"To je pitanje čuvanje zdravlja ljudi, a ne sadizma. Ako u 14 dana ne priđemo nikome na dva metra, 

nema više zaraze. Šta je 14 dana, šta je problem. Ne možemo da se odreknemo urbanog života na 14 

dana da bismo sačuvali život ljudi", upitao je Vučić.  

Poslednjih dana, objašnjava, imamo veći broj potvrđenih jer je i mnogo više ljudi testirano. 

"Konstatovali smo da nemamo nedefinisane uzroke smrti, u minimalnom broju. Niko ne čeka duže od 24 

sata na rezultate testa. Mladi ljudi su mnogo otporniji nego stari, ali ako čekaju dugo, pluća im budu 

razorena, prvo pluća, pa bubrezi. Nije sramota biti zaražen, od toga se izlečite brzo, samo se prijavite", 

kazao je predsednik. 

Kisić Tepavčević: Sada je ključni momenat 

Zamenica direktora "Batuta", dr Darija Kisić Tepavčević, istakla je da se sada nalazimo na kraju četvrte 

nedelje epidemije. 

"Preminula je 31 osoba. Ne treba da se poredimo sa zemljama gde su najgori scenariji. Kod nas je u 

ovom momentu, u odnosu na istu tačku u tim zemljama, čak deset puta manje obolevanja. Ako bismo se 

od ovog momenta svi ponašali odgovorno i savesno, onda kada istekne maksimalni inkubacioni period, a 

to je 14 dana, ne bismo imali nijedan slučaj infekcije. Sada je ključni momenat da shvatimo koliko smo 

svi mi bitni da ova borba uspe", navela je Kisić Tepavčevićeva. 

Prema njenim rečima, u svim delovima zemlje se obavlja intenzivan epidemiološki nadzor. 

Direktor Infektivne klinike, Goran Stevanović, rekao je da nemamo veliki eksponencijalni prast obolelih i 

smrtnih ishoda. 

"Šta će se dešavati u budućnosti zavisi samo od nas. Od onog malog broja naših sugrađana koji misle da 

se to neće desiti njima. Svaki čovek je odgovoran i za sebe i za druge", rekao je Stevanović. 

Dodaje da je činjenica da ako bismo u ovom trenutku prekinuli svaki kontakt, ako bismo ih stavili na 

najmanju moguću meru, mi bismo mogli za dve do tri nedelje da očekujemo lagani pad broja obolelih, 

dok bi broj smrtnih ishoda kasnio za tim dve do tri nedelje. 



 
 

"Koliko će naših sugrađana oboleti i umreti zavisi od svakog od nas pojedinačno", naveo je Stevanović.  

Pošto je za teške kliničke slike poguban dugotrajni transport obolelih, za pacijente sa KiM je odlučeno je 

da se leče u KC Niš. 

 

 

Pozitivne ocene lekara iz Kine nakon obilaska VMC Karaburma 

Ocenom da je bolnica pripremljena "jako dobro", šestočlani tim medicinskih stručnjaka iz Kine završio je 

posetu Vojnomedicinskom centru Karaburma u Beogradu, bolnici koja je uređena po svim standardima 

za lečenje srednje i najteže obolelih pacijenata od Kovida-19. 

Bolnica je ustrojena za samo deset dana po naređenju vrhovnog komandanta Vojske Srbije Aleksandra 

Vučića. 

"U Srbiji smo u razgovoru sa kolegama i drugim ljudima osetili da se Srbi izuzetno trude i naporno rade 

kako bi uspeli da se pravilno zaštite i izbore sa koronavirusom. Ovaj sistem zaštite i lečenja bolesnika je 

sve bolji i bolji. Mi smo tokom razgovora sa našim kolegama preneli svoja iskustva i pouke koje smo 

izvukli u Kini tokom procesa lečenja pacijenata. Naši predlozi i instrukcije primenjeni su u ovoj bolnici 

tako da smatramo da je sve urađeno zaista jako dobro", naglasio je prof. dr Lin Binglijang, zamenik 

načelnika Infektivne klinike Treće pridružene bolnice Univerziteta Sun Jang Sen. 

Navodi da se razmišljalo, takođe, o tri zone koje moraju biti podeljene. U jednoj će, objašnjava, 

"zaraženoj zoni" boraviti pacijenti, druga "čista zona" namenjena je medicinskom osoblju, a između te 

dve zone postoji "tampon zona" gde će se lekari presvlačiti. 



 
 

"Imajući u vidu da postoji ulaz za pacijente, ulaz za lekare i ove tri zone, smatramo da je ovde napravljen 

odličan raspored", naglasio je profesor Lin. 

U bolnici na VMC "Karaburma", kako je ocenio, posebna pažnja posvećena je i bitnim detaljima, jer je 

predviđeno da kada medicinsko osoblje završi sa poslom i skida zaštitnu opremu, u postavljenim 

ogledalima mogu da vide da li na pravilan način skidaju zaštitnu opremu.Prema njegovim rečima, pristup 

koji je primenjen pravi je humanistički pristup poslu. 

Šestočlanu delegaciju eksperata iz Kine dočekali su pomoćnik ministra za politiku odbrane, mr Milan 

Ranković, i načelnik Uprave za vojno zdravstvo, brigadni general dr Uglješa Jovičić.Komandant te bolnice, 

potpukovnik dr Ivo Udovičić, predstavio je kineskim lekarima, kapacitete i način na koji je bolnica 

organizovana i adaptirana za potrebe zbrinjavanja i lečenja srednje i teško obolelih pacijenata od Kovida-

19. 

 

 

Kako funkcionišu kovid ambulante 

Ko ima visoku temperaturu, suvi kašalj, bol u grlu, treba da se javi u posebne ambulante pri domovima 

zdravlja. Do sada je bila praksa da pozovu određene brojeve telefona otvorene za tu svrhu i da prate 

dalja uputstva, međutim, sada idu u kovid ambulante. 

Jedna od 157 kovid ambulanti u Srbiji već je imala prve pacijente. 

"Juče do 18 časova bilo je 65 ljudi koji su se pojavili sa simptomima povišene temperature, bol u grlu, 

otežano disanje sa indikacijom da imaju koronavirus, što ne znaći da imaju. Jutros kada sam ja obilazio je 

bilo par ljudi koji su bili prisutni, znam da su 2-3 pacijenta do 12 sati bili upućeni na Infektivnu kliniku", 

kaže Aleksandar Stojanović, v.d. direktora DZ "Palilula". 



 
 

Zbog opasnosti od širenja virusa, ambulante su u posebnim prostorijama. 

"Opredelili smo ovaj objekat, jer je veliki, ima veliku čekaonicu, veliki broj izolacija za ovakve pacijente. 

Ovde imamo najnoviji rendgen aparat, da možemo veliki broj ljudi da sagledamo i dobro organizovanu 

laboratorijsku službu. Ostale službe smo izmestili, mislim na specijalističke sužbe", kaže Danijela 

Nešić,pomoćnica direktora Doma zdravlja Niš 

Pregledi se ne zakazuju telefonom, a ambulante će raditi od 7 do 22 časa. 

"Nakon kliničkog pregleda lekara u domovima zdravlja, pacijent će biti selektovan da li treba dopunska 

dijagnoza, da se uradi rendgen pluća da isključimo pneumoniju, biohemijska analiza, tek nakon slapanja, 

biće usmeren u sekundarni nivo, odnosno u samoizolaciju", kaže Berislav Vekić, državni sekretar 

Ministarstva zdravlja. 

Ove ambulante trebalo bi da rasterete veće zdravstvene centre. 

"Još uvek se nalazimo u sezoni respiratornih infekcija, sada ako se nekome pojave bilo kakvi simptomi u 

ovim uslovima, potpuno je logično da ljudi odmah pomisle na to. I moramo da kažemo da su naše 

ambulante Infektivnih klinika bile prepune ljudi i da 2/3 svih pacijenata koji su se javili, nisu ni trebali da 

dođu na taj tercijarni nivo", navodi Darija Kisić Tepavčević,zamenica direktora Instituta "Batut". 

U ovom trenutku koronavirus je potvrđen u gotovo 200 zemalja. U Srbiji je prvi oboleli registrovan 6. 

marta. 

 



 
 

Novosadski sajam spreman, u KC Vojvodine preminuo još jedan pacijent 

Hala 1 Novosadskog sajma spremna je za prihvat obolelih od koronavirusa sa lakšom kliničkom slikom. U 

KC Vojvodine trenutno se leči 80 pacijenata, a petoro je preminulo u tom kliničkom centru. 

Sekretar za zdravstvo Zoran Gojković je rekao da se trenutno na lečenju u KC Vojvodine nalazi 80 

pacijenata obolelih od koronavirusa. 

Dakle, za dva dana broj pacijenata se povećao za 26. 

Od početka epidemije preminulo je petoro pacijenata, što znači i da je u protekla dva dana preminuo još 

jedan pacijent. 

I dalje je šest pacijenata na respiratorima, dok su od početka epidemije na kućno lečenje puštena tri 

pacijenta. 

Sajam spreman  

Prvih pacijenata još nema na Novosadskom sajmu, a hala 1 je jedna od dve u koje će biti smešteni 

pacijenti sa lakšom kliničkom slikom iz cele Vojvodine. 

Prema rečima gradonačelnika Miloša Vučevića, druga hala, odnosno Master centar Novosadskog sajma, 

biće završen sutra, tako da će kapacitet privremene bolnice na Novosadskom sajmu biti oko 1.000 

mesta. 

Prema njegovim rečima, isporuku hrane za pacijente obavljaće Studentski centar Novi Sad. Grad je 

nabavio svu neophodnu opremu, osim kreveta koje je obezbedila Vojska Srbije. 

Na opremanju objekata bili su angažovani volonteri, pripadnici Vojske i Grad Novi Sad. 

"Ovo nije prostor predviđen za zabavu. Ali je predviđeno da možete da zadovoljite svoje osnovne 

potrebe. Da pročitate dnevne novine, da pročitate nedeljene novine, da imate vajfaj, da gledate 

televiziju, ali i da se tuširate, ali i da jedete tri puta dnevno, da se odmarate, da vodite računa o svom 

zdravlju, jer zbog toga se ovde nalazite", ističe ministar odbrane Aleksandar Vulin. 

Gradonačelnik Novog Sada Miloš Vučević kaže da su obezbeđeni kreveti, posteljina, kasete, odnosno 

ormarići, stolice i stolovi u svakoj kabini. 

"Trpezarija, prostor za provođenje slobodnog vremena sa televizorom i drugim aktivnostima, biblioteka, 

tuševi, dodatni sanitarni čvorovi su uneti unutra, topla voda obezbeđenja, vajfaj, odnosno internet je 

pušten", dodaje Vučević. 

Sekretar za zdravstvo Zoran Gojković rekao je da su završene obuke za prve lekare koji će raditi u halama 

na Sajmu i dodao da će ovde biti angažovani lekari iz cele Vojvodine. 

Ovaj smeštaj, prema njegovim rečima, služi tome da oni koji su inficirani ne šire zarazu među članovima 

svoje porodice. 



 
 

 

 

Ekipa "Rojtersa" ušla u Klinički centar Vojvodine u Novom Sadu, evo šta su tamo ZATEKLI 

Reporteri britanske agencije "Rojters" posetili su tokom današnjeg dana Klinički centar Vojvodine (KCV) 

u Novom Sadu, ustanovu koja se igrom slučaja poslednjih dana našla u centru pažnje domaće, ali i 

inostrane javnosti. 

O stanju u KCV večeras je na konferenciji za štampu govorio i predsednik Srbije Aleksandar Vučić. 

- Mislim da ni u jednoj zdravstvenoj ustanovi u Srbiji ne nedostaje oprema, svega imamo. U centralnom 

magacinu imamo i stabilne, i još 130 pokretnih respiratora. Imamo maske, rukavice, već sutra će sve 

apoteke biti snabdevene - rekao je Vučić i dodao. -Ljudi su ne samo zaštićeni, nego imaju u magacinu 

koliko hoćete... Ja ovde imam spisak šta sve oni imaju u magacinu, to ne možete da pobrojite koliko i šta 

od robe oni imaju. Bukvalno sve imaju, sve smo obezbedili, nikakav problem. 

Podsetimo, zbog teksta o navodnom stanju u Kliničkom centru Vojvodine, Ana Lalić, novinarka portala 

nova.rs, bila je privedena i određeno joj je zadržavanje do 48 časova zbog, kako je navedeno, "sumnje da 

bi mogla da ponovi krivično delo, objavljivanja tekstova koji izazivaju paniku i nerede". 

Ipak, ona je u toku današnjeg prepodneva puštena na slobodu. 



 
 

Ana Lalić je u tekstu pod naslovom "KC Vojvodina pred pucanjem: bez zaštite za medicinske sestre" 

navela da KCV ima problem sa "hroničnim nedostatkom osnovne opreme i potpuno haotičnim uslovima 

rada u vreme pandemije". 

Njeno privođenje nekako se poklopilo sa stupanjem na snagu Uredbe o informisanju u vreme pandemije 

korona virusa po kojoj je jedino Krizni štab na čijem je čelu premijerka Ana Brnabić imao ovlašćenje da 

obveštava javnost o stanju, posledicama i o preduzetim zdravstvenim merama u vezi sa virusom Kovid 

19. 

Ova uredba je danas povučena. 

- Zamolio sam Anu Brnabić da uredbu koju je donela, ukine, i ona je zaista bila fer. Ona se nije slagala sa 

mojim mišljenjem, ona je rekla "Ali šefe, to je notorna laž, naš KC Vojvodine, to odeljenje izgleda 

bukvalno fantastično u odnosu na bolnice širom sveta" - rekao je predsednik Srbije Aleksandar Vučić. 

Važni telefoni 

Specijalan broj Ministarstva zdravlja za pitanja u vezi sa korona virusom: 064 8945 235. Institut za javno 

zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanović Batut": 011 2684 566. 

 

 

Dom zdravlja u Nišu dnevno pozove oko 8.000 građana, hitnu pomoć 600 

Epidemija koronavirusa smanjila je broj pacijenata u niškoj Hitnoj pomoći i Domu zdravlja, ali je povećala 

broj građana koji pozivaju te zdravstvene ustanove radi dobijanja saveta lekara, pa je u toku proteklog 

dana i noći Hitna pomoć imala 600 poziva građana, dok Dom zdravlja svakodnevno ima oko 8.000 

poziva. 



 
 

Prema izveštaju Hitne pomoći od 600 gradjana koji su u protekla 24 časa pozivali broj 194, njih njih 629 

tražilo je savet lekara, a ostali su tražili lekarsku pomoć.U dnevnom izveštaju te ustanove je takođe 

navedeno da je Hitna pomoć intervenisala na terenu 44 puta, a vozači te ustanove obavili su 43 

sanitetska transporta bez medicinske ekipe. U ambulantama Hitne pomoći pregledan je svega 31 

pacijent, dok je ranije taj broj premašivao 200. Pomoćnik direktora Doma zdravlja Niš Danijela Nešić 

kazala je za TV prva da 50 lekara Doma zdravlja odgovara na pitanja pacijenata kojih ovih dana bude 

dnevno oko 8.000.Ona je podsetila da nakon uvodjenja 24-časovnog dežurstva te zdravstvene ustanove 

pacijenti mogu da preko kol centra razgovaraju sa lekarom i u periodu od 22.00 do 8.00 časova. 

"Lekari rade sa pacijentima do 22.00, a nakon toga pacijenti mogu da razgovaraju sa lekarom, koji, u 

slučaju da se radi o teškim slučajevima, daje nalog Hitnoj pomoći za njihovo zbrinjavanje", rekla je Nešić. 

Prema njenim rečima, pacijenti sa respiratornim infekcijama koje lekari pregledaju tokom dana u 

najvećem broju slučajeva odlaze svojim kućama sa oralnom terapijom, odredjeni broj pacijenata upućuje 

se u ambulantu Čair zbog primanja infuzione terapije, a jako teški pacijenti upućuju se na Kliniku za 

infektivne bolesti i Kliniku za plućne bolesti. Nešić je dodala da su za sva pitanja i informacije gradjanima 

Niša 24 časa dostupni telefoni kol centra Doma zdravlja Niš 0700/303-503 (na ovom broju postoji 20 

telefonskih linija) i još četiri telefonske linije 018/503-736, 018/503-737, 069/4555 218 i 069/4555 168. 

 

 



 
 

Uprava ZC Užice: Bolnice u Zlatiborskom okrugu spremne za lečenje obolelih od korona virusa 

Dr Miloš Božović, direktor Zdravstvenog centra (ZC) Užice, saopštio je da će u okviru te zdravstvene 

ustanove, ukoliko bude potrebe, biti spremno oko 500 postelja za lečenje inficiranih korona virusom.  

On je naveo da su tri bolnice i deset domova zdravlja u Zlatiborskom okrugu, koje su u u sastavu tog 

centra, „potpuno spremni da, po nalogu Ministarstva zdravlja, izvršavaju sve svoje obaveze“.  

„Ukoliko bude potrebe“, kazao je Božović, „u Opštoj bolnici Užice biće spremno oko 350 mesta za 

zaražene korona virusom, a u okviru drugih bolnica, koje su u sastavu Zdravstvenog centra Užice, postoji 

mogućnost opremanja još dodatnih 150 postelja“.  To je, kako je dodao, oko 50 odsto bolničkih 

kapaciteta u tom okrugu.  

On je naveo da bolnice i domovi zdravlja u ZC Užice „rade normalno i da se sva hitna stanja primaju za 

dijagnostiku, operativne procedure i hemioterapiju“, te da svi domovi zdravlja imaju svoje izolacione 

jedinice koje rade do 22 časa.  

Istakavši da u toj zdravstvenoj ustanovi „ima dovoljno lekara i medicinskih sestara, ali i opreme, zaštitnih 

maski, odela i rukavica“, on je kazao da „pored redovnih isporuka od države, pomoć stiže od velikog 

broja pojedinaca i privrednika iz celog okruga.  

„Prema uredbi Vlade Srbije, od četvrtka smo primili 70 medicinskih sestara i 30 lekara za rad na 

neodređeno vreme u celom Zdravstvenom centru, što je direktna naredba predsednika države 

Aleksandra Vučića i ministra zdravlja Zlatibora Lončara“, kazao je Božović.  

Dr Jelena Raković Radivojević, direktorka Opšte bolnice Užice, navela je da ta ustanova sprovodi sve 

preventivne mere za sprečavanje širenja korona virusa, te da se pacijenti sa sumnom na taj virus primaju 

na infektivnom, kožnom, onkološkom i psihijatrijskom odeljenju. Trenutno, u bolnici nema  pacijenata 

zaraženih korona virisom.      

„Na osnovu rezultata uzoraka, koje svakodnevno šaljemo na Torlak, pacijenti se, ukoliko su pozitivni, 

zadržavaju i transportuju se na dalje lečenje“, objasnila je direktorka užičke bolnice.   

Prilikom posete bolnici, gradonačelnik Užica Tihomir Petković zahvalio se zaposlenima u toj ustanovi i 

Zavodu za javno zdravlje na angažovanju i nazvao ih „užičkim herojima ovog vremena“. 

Na ivici snage  

Gradonačelnik je kazao da su „zaposleni u Zavodu za javno zdravlje na ivici snage i da su umorni, jer 

danima uzimaju i testiraju uzorke od ljudi za koje se sumnja da su oboleli, ali i zbog činjenice da 

svakodnevno pozivaju veliki broj građana koji su u samoizloaciji i prate njihovo stanje“. 



 
 

 

Na KiM otišli lekari iz Beograda da pomognu u borbi protiv korone 

Devet medicinskih radnika otišlo je danas na Kosovo i Metohiju kako bi pomogli u borbi protiv korona 

virusa, rekao je večeras predsednik Srbije Aleksandar Vučić. 

Vučić je na konferenciji za novinare rekao da su oni tek danas pušteni da uđu na teritoriju KiM. 

„Danas sve što je bilo kamiona, naših i njihovih, sve su pustili, valjda je takva situacija i pustili su nam i 

naše lekare da prođu”, rekao je Vučić. 

Istakao je da se lekarima divi na hrabrosti i na tome što su pokazali šta je Hipokratova zakletva ali i koliko 

vole svoj narod. 

„Našem narodu na KiM mogu da poručim samo to da smo uz njih, kao i uz bilo koji drugi deo naše 

zemlje”, rekao je Vučić na konferenciji za novinare. 

Na pitanje kakva je epidemiološka situacija u srpskim sredinama na KiM, zamenica direktora Instituta za 

javno zdravlje Milan Jovanović Batut, Darija Kisić Tepavčević, rekla je da se u svim delovima zemlje radi 

intenzivan epidemiološki nadzor, u cilju sagledavanja koliko je opterećenje bolešću u pojedinim 

delovima zemlje. 



 
 

„Posebna pažnja jeste usmerena ka tom delu naše zemlje i u tom smislu su dodatni timovi u toku 

jučerašnjeg dana otišli na područje KiM”, rekla je Kisić i dodala da u ovom momentu ne može da iznese 

tačne podatke. 

Ona je navela da se kontinuirano prati obolevanje i umiranje u cilju sprečavanja infekcije, isto kao i u 

ostalim delovima zemlje. 

Na pitanje koliko se pacijenata sa KiM leči na Klinici za infektivne i tropske bolesti u Beogradu, načelnik 

te klinike Goran Stevanović rekao je da se najteži bolesnici sa KiM leče u KC Niš jer je to najbliži centar 

koji može da pruži pomoć. 

Dodao je da je to odlučeno jer ljudi sa teškom kliničkom slikom ne mogu da izdrže duži transport. 

„Radili smo dosta na pojačanju timova na KiM”, rekao je Stevanović i dodao da su na KiM otišli stručnjaci 

iz Beograda, između ostalih i jedan infektolog, redovni profesor Univerziteta u Beogradu. 

„Radimo na pojačavanju mogućnosti i kapaciteta zdravstvene službe, ali i da mobilišemo kapacitete u 

najbližoj zdravstvenoj ustanovi koja može da pruži pomoć, a to je Niš”, rekao je Vučić, prenosi Tanjug. 

 


